
ZEER GEHEIM 

MINISTERRAAD 
Nr.1909 

Ex.nr.^ 

Notulen van de vergadering 
gehouden op donderdag 14 februari 1957 in de Trèveszaal 

aangevangen 's morgens om half tien 

Aanwezig; De minister-president Drees en de ministers Algera, 
Cals, Hofstra, Klompé, Mansholt, Samkalden, Staf, 
Struycken, SuurhoJf, Witte en Zijlstra (bij punt 8) 
(Afwezig is minister Luns) 

Secretaris: J.Middelburg 

2. Ingekomen stukken en mededelingen 

a. Decoratie 

De minister-president deelt mede, dat is voorgesteld 
prof .mr.W.C.L. van der G-rinten te benoemen tot commandeur in de 
orde van Oranje-Nassau in verband met zijn vele 
voor de totstandkoming van het statuutv . . .. . 
toe, dat deze voordracht van Zaken Overzee uitgaat en dat 
mr.Van der G-rinten dus niet in zijn kwaliteit van hoogleraar 
van Tilburg voor een hogere onderscheiding wordt voorgedragen 
De raad verklaart zich hiermede akkoord. 

werkzaamheden 
Minister Staf licht 

2 b. De afwerking van 
" 11 februari 1957, 

de "bestedin^snota (Zie notulen m.r. 
punt 9) 

A 

Minister Hofstra deelt de drukproef van de beste
dingsnota uit. Het is de bedoeling, dat hij samen met de 
ministers Mansholt en Zijlstra zaterdagmorgen een persconfe
rentie houdt, terwijl de nota dan maandag bij de Tweede Kamer 
zou kunnen zijn. Nog nader overlegd zal worden of het maandag 
° f xinsdag i n d e kran'ten kan komen. In de onderhavige tekst 
is één materiële wijziging aangebracht; voor de vaststelling 
van het weeldetarief op 18$ in plaats van 20$ is een compen
satie gevonden door de autobanden van het tarief van 5# in dat 
van 15% over te brengen, waarin ook de auto's voorkomen. Ten 
aanzien van de gemeentefinanciën is het volgende bepaald. Van 
de belastingverhoging van f.90 min in verband met het land-
•bouwbeleid krijgen de gemeenten niets; fc f .100- min (SER-ver-
hogingenz.) wordt geblokkeerd in het gemeentefonds door re
servering. Tenslotte zal men de na-uitkering 1955 laten re
serveren bij de gemeenten zelf door deze op de kapitaalreke
ning van de gemeenten te doen plaatsen. 

. Jhu^eu^^ 
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2 c. Financiering van bouw van nijverheidsscholen 

Minister Cals deelt mede, dat weliswaar in een 
wetsontwerp wordt voorgesteld het totale bedrag vcor de 
financiële garanties voor nijverheidsscholen te verhogen, 
maar dat men op het ogenblik voor bouw van deze scholen 
niet kan lenen. De minister-president merkt op, dat door 
wijziging van het rentegamma er iets ruimere leningvoor-
waarden zijn, terwijl er bovendien tekenen zijn, dat de 
situatie op de geld- en kapitaalmarkt wat minder moeilijk 
wordt. Minister Cals zal in overleg met Einaneiën een ant
woord opstellen op vragen omtrent deze financieringsmoei-
lijkheden. 

3. Buitenlands beleid 

at Suez en Hongarije 

Minister Klompé deelt mede, dat zij minister 
Luns heeft verzocht om, nu men bij de JVN pogingen doet 
een beslissing te krijgen inzake de toepassing van sanc
ties tegen Israël, na te gaan of met de andere landen 
een sanctieresolutie tegen het optreden van Rusland in 
Hongarije kan worden ingediend. De minister-president 
acht dit tactisch zeer goed, hoewel hij verwacht, dat het 
niets zal uithalen. Het zou ook wenselijk zijn, als ver
schillende landen een resolutie tegen Egypte indienen, 
omdat dat land het Suezkanaal voor schepen op Israël 
gesloten houdt. 

3 b. De Europese Gemeenschappelijke Markt en Euratom 
(Zie notulen m.r. Tï februari 1957, punt 3 c) 

Minister Staf heeft een afwijzend standpunt in
genomen ten aanzien van een voorstel, dat in Brussel ter 
tafel is gekomen om de produktie en handel van wapens bui
ten de gemeenschappelijke markt te houden. Dezelfde kv.es-
tie is destijds ook in de EDG aan de orde geweest en daar 
langdurig besproken. Aangezien er thans geen enkele des
kundige bij is, heeft spreker gezegd, dat met de desbe
treffende lijst niet akkoord gegaan kan worden. De minis
ter-president meent ook, dat men moet verlangen, dat dit 
punt eerst nader bekeken moet worden. 

3 c. Benoeming van Duitse generaal bij de NATO 

De minister-president heeft gezien, dat naar 
aanleiding van de benoeming van de Duitse generaal Speidel 
tot bevelhebber bij de NATO, van communistische zijde een 
decument is gepubliceerd betreffende het optreden van be
trokkene tijdens de laatste wereldoorlog in Frankrijk te
gen gijzelaars. In dit verband stelt spreker de vraag of 
voor de benoemingen als deze dergelijke zaken uit het 
verleden worden nagegaan. Minister Staf deelt mede, dat 
de benoeming van Speidel geruime tijd besproken is. In 
Duitsland worden de leidende officieren door een parlementaire 
commissie nauwkeurig bekeken. Generaal Speidel is niet al
leen betrokken geweest bij de aanslag op Hitler in juli 1944, 
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